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ONDERWERP: Startnotitie Nationaal Programma Landelijk Gebied

Geacht leden van Provinciale Staten en Gedeputeerde Staten,

Na de publicatie van de Startnotitie Nationaal Programma Landelijk Gebied met de daarbij behorende kaart met
de beoogde reductie en de perspectiefbrief van minister Staghouwer is er heel wat op onze gemeenschap
afgekomen. Onze gemeente is een plattelandsgemeente waar veel agrariërs deel van uitmaken en waar
agrariërs naast hun bedrijven (die vaak al generaties lang door familie worden voortgezet) ook zorgdragen voor
het landschap, cultuurwaarden en de natuur. Ook andere inwoners dan de agrariërs hebben een grote binding
met het landschap in onze Krimpenerwaard. 

De Krimpenerwaard maakt deel uit van het Groene Hart. Vooral het Hollandse slagenlandschap is bij veel
mensen bekend. Dat is het typische strokenpatroon van smalle weilanden en veel water. En met grazende
koeien natuurlijk. Een uniek Hollands landschap: eeuwenoud en tijdloos tegelijk.

Wij zijn bezorgd over het beleid dat de ministers van der Wal en Staghouwer hebben opgesteld en de gevolgen
voor onze agrariërs en ons landschap. Wij willen deze zorgen graag aan u voorleggen.

Op het kaartje in de ‘Startnotitie Nationaal programma Landelijk Gebied’ zijn percentages emissiereductie
opgenomen die bij ons en in onze gemeente de volgende vragen oproepen. 

1. Het is voor ons niet duidelijk vanaf welk moment in de tijd de resultaten van reductie worden gerekend.
Voor agrariërs die al inspanningen hebben gepleegd om emissie te reduceren is onduidelijk of deze
inspanningen mee worden gerekend in de uiteindelijke berekeningen.

2. In de voetnoten van het kaartje wordt vermeld dat vanwege de diversiteit van de NNN-gebieden de
benodigde reductie in deze gebieden afhankelijk zal zijn van specifieke lokale omstandigheden in het
gebied. Wel wordt nu modelmatig in de NNN-gebieden gerekend met 95%. In ons (nog aan te leggen)
NNN-gebied zijn een aantal agrariërs / grondeigenaren die er bewust voor hebben gekozen om zelf aan
de slag te gaan met de aanleg van natuur en het beheer ervan. Zij hebben hier afspraken over gemaakt
met uw provincie. Is er voor hen nog wel een toekomst in de NNN met de ontwikkelingen van het
Nationaal Programma Landelijk Gebied?

3. De kaart en de startnotitie geeft geen inzicht in de bijdrage van de stikstofemissie van andere bronnen,
zoals industrie en verkeer. Voor onze agrariërs is het van belang dat ook deze andere bronnen hun deel
reductie leveren en dat niet alleen de boeren aan de lat staan voor het stikstofprobleem.

Graag willen wij aandacht voor het volgende:
1. Het is zaak te investeren in het vertrouwen van de boeren. Hiervoor is het noodzakelijk de dialoog op te

starten en de boeren vanaf nu mee te nemen in een eerlijk proces. Onze boeren zijn bereid maatregelen
nemen, zoals ze bijvoorbeeld hebben laten zien in onze gebiedsprocessen bodemdaling en klimaat en
de Proeftuin Krimpenerwaard. Als ondernemer moeten ze echter wel perspectief hebben. Dit perspectief
is in de startnotitie Nationaal Programma Landelijk Gebied en de perspectiefbrief van minister
Staghouwer nu niet voor ze terug te vinden.
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2. Onze gemeente zet in op een toekomstbestendige landbouw, met minder uitstoot van broeikasgassen
en stikstof, hogere waterkwaliteit en met aandacht voor biodiversiteit. In de formulering van de uitvoering
van stikstofreductie willen de gemeente en het gebied graag zelf meedenken. 

3. Voor onze agrariërs is de financiering van de te nemen maatregelen een groot issue. Wij vragen dan
ook uitdrukkelijk om vol in te zetten op het financieel ondersteunen van de boeren in de transitie waar ze
voor staan. 

4. Het is belangrijk dat aandacht is voor de eerder gemaakte afspraken rond PAS melders en voor de
stikstof ruimte in afgegeven vergunningen. Met aanpassingen hierin zou het vertrouwen van onze
agrariërs namelijk nog verder afnemen, terwijl we juist toe moeten werken naar het herstel van het
vertrouwen.

Kortom, wij willen onze agrariërs en ons landschap een toekomst bieden en samen met uw provincie én het
gebied samenwerken om tot een plan te komen. Wij zijn benieuwd naar uw reactie en hopen op een
constructieve samenwerking.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders van Krimpenerwaard,
de secretaris, de burgemeester,

J. Hennip  P.J. Bouvy-Koene


